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Z jednání
obecního zastupitelstva

SLOUPEK:

Jan Fišer

1. zasedání
zastupitelstva obce

Vánoce jsou svátky klidu, míru

a porozumění. Do této nálady nás

má uvést advent, který ve většině

osad začal rozsvícením vánočního

stromu, a to bývá spojeno se setká-

váním sousedů a přátel. A myslím, 

že všude se to povedlo, i když jsem 

nebyl úplně v každé osadě. Věřím 

ale, že si všude připravili hezký 

program, navodili si tu správnou 

atmosféru, odložily drobné nesvá-

ry a „blbou náladu“. Beztak nám 

nezbývá než se s tím, co se děje 

okolo, smířit a hledat řešení každý 

podle svých možností.

Takže si užijte krásné a pohodové 

Vánoce ve zdraví a se svými blíz-

kými a přáteli. A věřte, že dobrá 

nálada, radost a optimismus do-

vedou překonat mnohem víc, než 

se může zdát na první pohled. 

Přeji vám všem,
abyste si to vše
udrželi v hojné
míře, sloužilo
vám zdraví,
a měli chuť do života
i v příštím roce 2023.

Prvním bodem bylo doplnění osad-
ních výborů. V Radeníně je předse-
dou osadního výboru pan Luboš
Sedláček, členem je Jan Petrů ml.
a Václav Janů. V Kozmicích je před-
sedou osadního výboru Jan Janů ml.,
členem Věra Kuberová a Jaroslav 
Janura. V Hrobech a Nuzbelech je 
předsedou osadního výboru Milan 
Dvořák ml., členkami Irena Dvořá-
ková a Petra Králová. V Lažanech
je předsedou osadního výboru Vít 
Pošvář, členem Petr Rataj a Josef 
Dvořák ml, v Terezíně je předsedky-
ní osadního výboru Lucie Dvořáko-
vá a členy Josef Převrátil a Jaroslav 
Šteker. V Bítově je předsedou osad-
ního výboru František Bartáček, 
členy Lenka Försterová a František 
Petrů.
Následovalo schválení termínů jed-
nání zastupitelstva v roce 2023 – po-
dle zvyklosti je to poslední úterý kaž-
dého sudého měsíce, v listopadu pak
poslední úterý v měsíci a v prosinci 
poslední úterý před Vánocemi.

První řádné zasedání zastupitelstva po ustavující schůzi se konalo 
22. listopadu 2022 od 19 hodin a účastnili se ho všichni zastupitelé.

Po schválení těchto zákonem přede-
psaných úkonů začal program jedná-
ní, který se týkal již vlastní činnosti 
obce. Byl projednán předběžný ná-
vrh na sestavení rozpočtu na rok 2023,
který je navržen schodkový. Scho-
dek bylo navrženo krýt úvěrem a re-
zervou z minulých let. Schodek by 
ale měl být následně krytý především
využitím dotací, které máme jednak 
schváleny, jednak o ně hodláme u ně-
kterých akcí požádat. 
Dalším bodem byla úprava odměny 
za práci odbornému lesnímu hospo-
dáři z důvodu nárůstu práce souvise-
jící s těžbou kůrovcové hmoty a ná-
sledným zalesňováním holin a péčí 
o mladé porosty.
Důležité bylo rozhodnutí o schvále-
ní zhotovitele stavby ČOV Radenín 
a kanalizačních sběračů. Změna cen 
z důvodu inflace a změny technolo-
gie byla tak vysoká, že se již nevešla 
do závazných limitů zákona o veřej-
ných zakázkách. Novým zhotovite-

lem na základě předložených nabí-

dek je firma Dřevotvar – Řemesla

a stavby s.r.o. z Chýnova s cenou 

24.311.921 Kč bez DPH. Cena je 

téměř shodná s původní cenou, ale 

předpokládáme jednodušší provoz

a hlavně nižší provozní náklady na 

ČOV. /pokračování na str. 2/
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Již pravidelným tématem jednání za-
stupitelstva jsou pozemky. Tentokrát
se schvaloval prodej pozemku v Te-
rezíně, který je dlouhodobě zaploce-
ný u soukromého objektu. Schválil 
se také záměr vzájemného darování 
pozemků mezi obcí a Jihočeským
krajem, kdy pozemky pod krajský-
mi komunikacemi obec daruje kraji 
a kraj daruje obci pozemky, které 
potřebuje pro chodníky, pod zastáv-
kou autobusu apod. Náklady na roz-
dělení pozemků v plné výši hradí 
kraj. Uzavřena byla také smlouva o 
věcném břemenu uložení kabelu do 
obecního pozemku v Bítově, zaměře-
ní vodovodu v Radeníně mezi zdroji 
a vodojemem, kde trasa vede přes 
soukromé a státní pozemky, nákup 
pozemku v internetové aukci od stá-
tu u hřiště v Kozmicích a projednání 
smlouvy o budoucí smlouvě k vede-

ní odlehčovacího kanálu od připra-
vované ČOV v Kozmicích přes sou- 
kromý pozemek.
Dále byla schválena cena vodného a 
stočného na rok 2023, která zůstává 
na stejné úrovni jako v letošním roce.
V různém se projednávala možnost 
zahájit práce na ČOV Radenín před 
uvolněním finančních prostředků z 
MZe, kdy obec část prací předfinan-
cuje a budou jí vráceny až ve druhém
čtvrtletí 2023. Projednáno a schvá-
leno bylo i podání žádosti o dotaci
na opravu obřadní síně na hřbitově
v Hrobech (zatím nemáme ještě roz-
počet) a příspěvek za využívání kul-
turních a sportovních zařízení obce 
pro soukromé účely občanů obce. 
Zde byl stanoven příspěvek ve výši 
500 Kč na každou akci, který by měl 
pomoci krýt náklady na elektřinu a 
přispět na likvidaci odpadů. Příspě-
vek pro cizí zůstává 1000 Kč na kaž-

dou akci. Diskuse se vedla i ohledně 
výše poplatku za odpady v roce 2023 
a zastupitelé uložili starostovi zpra-
covat do prosincového zastupitelstva
novou obecně závaznou vyhlášku, kte-
rá poplatek navýší z 500 na 700 Kč. 
Tomuto tématu se věnuje samostat-
ný článek. Zastupitelé obdrželi také 
informace o plnění úkolů uložených 
v minulosti, o stavu financí obce, 
situaci v lesích či práci Drobné pro-
vozovny a připravovaných investicích
na území obce.

/dokončení ze str. 1/

Předmětem diskuse na prvním za-
sedání zastupitelstva obce byly také 
odpady. Na základě zvážení situace 
bylo rozhodnuto navýšit poplatek vy-
bíraný obcí v roce 2023 na 700,- Kč 
na osobu či rekreační objekt. Připra-
vované navýšení o 200,- Kč na osobu 
za rok dle názoru zastupitelstva ne-
představuje i při současných cenách 
zásadní zásah do rodinných rozpoč-
tů. Obecně závazná vyhláška, která 
tento poplatek upraví, bude projedná-
vána na zastupitelstvu dne 20. pro-
since 2022.
Dlouhou dobu byl poplatek vybíra-
ný obcí za odpad ve výši 400,- Kč.
V letošním roce došlo k navýšení na 
500,- Kč. V diskusi se probíralo, zda 
navýšit poplatek o dalších 100,- Kč, 
nebo se víceméně srovnat s výší po-
platku na úroveň většiny obcí v regio-
nu. Rozhodnuto bylo reagovat tak,
aby se poplatek víceméně vyrovnal. 
Obec není schopna krýt veškeré ná-
klady na odpady, aniž by se to dotklo
rozvoje obce. Je logické, že každý
by měl zaplatit za to, co užívá. Žád-
ná firma, žádný živnostník nemůže 
provozovat svou činnost se ztrátou, 
a podobně je na tom obec. Lze oče-
kávat, že se budou zvyšovat nejen 
náklady pro obec, ale také i pro její 
občany. Obec nemůže dobře fungo-
vat mimo realitu okolního světa.

Odpady a jak dál . . .
Náklady na odpady rostou nejen vli-
vem zvyšování zákonného poplatku 
za ukládání, ale také vlivem zdraže-
ní pohonných hmot a energií. Spo-
lečnost Rumpold zvýšila poplatek
za uložení na skládku o 15%, svoz se-
parovaného odpadu navýšila o 21%, 
cca 4 měsíce v roce 2023 bude zá-
konný poplatek za odpad navýšen z 
500,- na 1000,- Kč za tunu. Také obec 
má zvýšené náklady na svoz v po-
době ceny za PHM, náhradní díly a 
mzdové prostředky. Tudíž i zde se 
musela cena upravit tak, aby byly
pokryty náklady a tvořily se prostřed-
ky na obnovu vybavení a udržitel-
nost této služby, která je i nadále
výrazně příznivější, než je cena např.
od společnosti Rumpold.
Při očekávaném počtu 505 občanů v 
obci a 137 rekreačních objektech je 
předpokládaný příjem z poplatku do 
rozpočtu obce 321 tis. Kč. Předpoklá-
dané náklady na odpad v roce 2023 
činí okolo 1,5 mil. Kč. Nově stanove-
ný poplatek vybíraný od občanů tedy 
kryje 21,4 % nákladů. Nárůst poplat-
ku koresponduje s předpokládaným 
nárůstem nákladů na svoz odpadů
(nikoliv na odpady celkem, ty vzros-
tou o další náklady související s vy-
bavením na odpady, jako jsou kon-
tejnery, opravy atd.). 
Při této souvislosti je nutno si uvě-

domit, že max. výše poplatku za od-
pad, který může obec vybírat, je 
1.200,- Kč/osobu či rekreační objekt.
I při tomto poplatku by občané hra-
dili jen necelých 52% nákladů. 
Takže co se s tím dá dělat? Dnes 
každý občan naší obce produkuje 
okolo 290 kg odpadu za rok, který 
odloží do své popelnice a následně 
je uložen na skládku. To je velmi vy-
soká hodnota oproti očekávanému 
cíli v roce 2030, kdy by se tato hodno-
ta měla blížit 120 kg/osobu za rok.
V roce 2030 ale zvýšený zákonný 
poplatek nebude 1 tisíc Kč, nýbrž 
1.850,- Kč/tunu. Růst poplatku vybí-
raného obcí, pokud se nepodaří sní-
žit produkci odpadu odkládaného do
popelnic, zákonitě poroste i v budouc-
nosti. Současná doba je velmi svízel-
ná a domácnosti musí začít přehod-
nocovat své hospodaření a reagovat 
na ceny energií, potravin, dalších ko-
modit a také služeb. Obec svým roz-
počtem nedokáže tyto výkyvy elimi-
novat. Jedinou cestou je změna uva-
žování a přístupu každého občana k 
produkci svého odpadu.

Ve dnech 13. a 14. ledna 2023 

proběhnou volby prezidenta ČR – 
první kolo. Pokud nebude prezident 
zvolen v prvním kole, druhé kolo se 
koná ve dnech 27. a 28. ledna 2023, 

tedy za 14 dnů. Volba proběhne
v naší obci opět v jednom volebním 

okrsku, který bude mít sídlo
na obecním úřadu, Radenín 61. 
Volební lístky s kandidáty budou 
doručeny občanům nejpozději

do 10. ledna 2023. 



3

Co se dělo v obci
   Komunikace k Drobné provozov-

ně – v polovině listopadu byla oprave-
na komunikace k Drobné provozovně.
Firma Vialit Soběslav zde provedla 
opravu po předchozí výměně vodovo-
du, kterou realizovala obec v loňském 
roce. Vzhledem k počasí, které násle-
dovalo, byla oprava provedena na po-
slední chvíli, ale včas a za příznivých 
podmínek. Cena byla 1.415.932,50 Kč.
Dle dopisu z ministerstva pro místní 
rozvoj bude zřejmě možné tuto akci
v roce 2023 částečně pokrýt z dotace.

   Výměna vodoměrů v Radeníně
– na počátku prosince se podařilo do-
končit výměnu vodoměrů v Radeníně. 
V některých případech se jednalo o 
složitější záležitost s nutností vybudo-
vat nové vodoměrné šachty. Nyní nám
zbývá výměna vodoměrů v Terezíně, 

která by měla proběhnout v roce 2023 
(vodovod byl kolaudován v r. 2017 a 
vodoměry se mění po 6 letech).

   Komunikace od hrobky Latourů 

k čp. 54 – dle dopisu z ministerstva 
pro místní rozvoj je na tuto komuni-
kaci schválena dotace, která bude při-
dělena v příštím roce. Ministerstvo
se rozhodlo podpořit část akcí, které 
byly v rámci letošní výzvy zařazeny do 
zásobníku, a naše akce se dostala me-
zi podpořené. Musíme ještě doložit ně-
které chybějící dokumenty. Před po-
ložením nového povrchu bude ještě 
nutné provést přípojku kanalizace do 
čp. 53 a 54.

   ČOV Radenín – bylo provedeno 
nové výběrové řízení na zhotovitele. 
Za cenu 24.311.921 Kč by měla akci 
zhotovit firma Dřevotvar – Řemesla a 

stavby, s.r.o. z Chýnova. Smlouva byla 
podepsána, je vydáno rozhodnutí na
přidělení finančních prostředků z Mze
a připravuje se předání staveniště. Ce-
lá stavba by měla být hotová do konce 
roku 2024, včetně spuštění zkušební-
ho provozu a závěrečného vyúčtování 
dotace.

   Lesní cesta Blaník – na základě
oznámení se Státního intervenčního 
fondu byla lesní cesta na Blaníku za-
řazena mezi podpořené akce. Máme 
již provedenou kontrolu všech dokla-
dů a nyní čekáme na výzvu k podpisu 
dohody o přidělení dotace. Mezi zařa-
zené akce jsme se dostali ze 6. místa 
náhradníků na základě odstoupení ně-
kterých podpořených žadatelů. Reali-
zaci vyhrála firma Táborské stavby s.r.o.
Další informace související s touto stav-
bou jsou v článku „Situace v lesích“.

  Na podzim pro obec pracovaly na výsadbách dvě externí firmy.
Celkem se podařilo vysadit 22.485 stromků a postavit 6 nových oplo-
cenek o celkové délce 1259 metrů. Vysazeno bylo 9035 sazenic smrku,
9950 sazenic buku a 3500 sazenic dubu na celkové ploše 4,9 ha. 
Veškeré výsadby mimo oplocenky byly ošetřeny proti okusu, stejně 
tak byly vyžnuty od buřeně veškeré mladé výsadby. Dalších 1400 
sazenic smrku bylo vysazeno v rámci vylepšení výsadeb v Lažanech
a v Kozmicích.
  Na podzim pokračovala na Kozmicku těžba kůrovcových stromů.
V zimním období by se měly zpracovat malé lokality kůrovce na Lažan-
sku a na Kozmicku. Přes zimu má odborný hospodář záměr provést 
také výchovné zásahy v mladých porostech. Předpokládá se probírka 
na výměře okolo 5 - 7 ha pomocí malého harvestoru. Současně se 
budou podle klimatických podmínek připravovat oplocenky pro jarní 
výsadbu na Bítovsku a na Ouperovatkách. Pokud se podaří zajistit 
sazenice, na jaře by měla proběhnout výsadba na dalších cca 4-6 ha 
nových ploch a současně by se měly stávající výsadby vylepšit tam, 
kde došlo k odumření vlivem sucha – jedná se zejména o výsadby 
douglasky a jedle, která v letošním roce trpěla suchem téměř všude, 
nejen u nás.
   Těžký mokrý sníh po Mikuláši způsobil zlomy především v řídkých 
borových porostech, které po odkácení kůrovcových smrků, zůstaly 
nechráněné. Nicméně nejedná se o příliš rozsáhlé škody, nebyly poš-
kozeny oplocenky a nové výsadby.
   V průběhu zimy také bude provedena příprava na rekonstrukci les-
ní cesty na Blaníku. Musíme provést vykácení stromů v sousedství 
cesty, aby bylo možné provést její vyrovnání a odvodnění, otevřením
porostu bude také cesta lépe vysychat a tudíž méně trpět. Zde je nut- 
né upozornit, že po dobu stavby a min. 1 měsíc po jejím dokon-
čení nebude možné tuto cestu užívat těžkou technikou (trakto-
ry), aby došlo k vyzrání konstrukcí cesty (jedná se o makadam 
s asfaltovým zástřikem a zásypem drobným kamenivem. Cesta 
bude proto uzavřena od Kozmic, Chrbonína i Terezína. Vlast-
níci musí provést případnou těžbu kůrovcového dřeva a jeho 
odvoz nejpozději do poloviny května 2023, poté bude možné 
na cestu vjet až počátkem července. 

Situace v lesích

S ohledem na předpisy
týkající se ochrany osobních
údajů je tato rubrika řešena
pouze v této stručné podobě.

V následujícím období
se životního jubilea

dožívá:

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

Marie Komárková
Marie Kuberová
Jana Sobková

Jaroslava Madarová
Marie Knotková

Stanislav Jindrák
Věra Petrů

Miluše Melicharová
Marie Charvátová

Jiří Bílek
Věra Tousková
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Rozsvěcení vánočního 

stromku v Nuzbelích se již 

tradičně konalo první ad-

ventní neděli. Účast byly 

hojná a nálada výborná.

Pod naším krásným vá-

nočním stromkem jsme si 

zazpívali koledy a prskav-

ky rozzářily oči našich nej-

menších. Děkujeme všem, 

že si udělali čas a přejeme 

krásné svátky vánoční. 

Rozsvícení vánočních stromů na Radenínsku

V pátek 25. 11. 2022 jsme se po covidové odmlce opět sešli při 
příležitosti rozsvícení vánočního stromu v Radeníně. Po úvodních 
slovech starosty obce Radenín pana Ing. Jana Fišera se nad našimi 
hlavami rozzářil krásně ozdobený vánoční strom. O vánoční atmo-
sféru a dobrou náladu se postarala místní skupina pod vedením 
Josefa Boháče. Připravila si pro nás mnoho vánočních písní a koled 
v doprovodu el. varhan a kytary. Pro všechny přítomné bylo zajiště-
no bohaté občerstvení, kde nechyběla vánočka, perníčky a vánoč-
ní čaj. Poděkování patří všem, kteří přišli, hlavně skupině Josefa 
Boháče a SDH Radenín.

Na návsi v Lažanech se v pátek 25. listo-
padu slavnostně rozzářil vánoční stro-
mek s krásnou hvězdou na vrcholku. 
Této milé adventní tradici s potěše-
ním přihlíželo více než třicet diváků
z blízkého i vzdáleného okolí. Mezi 
hosty letos patřil pan starosta, bez je-
hož obecní pomoci by se celou akci ne-
podařilo tak pohodově připravit. Spo-
lečně jsme si poslechli koledy, nechy-
bělo drobné občerstvení v podobě 
teplého punče pro děti i dospělé, vá-
nočka a cukroví. To vše hezky dokres-
lilo nadcházející atmosféru Vánoc. 
Když se vše dobré snědlo a ruce nám 
začaly mrznout, popřáli jsme si pěkný 
advent a rozešli se do svých vyhřátých
domovů.
Tímto i my jménem osadního výboru 
Lažan přejeme všem klidný advent a 
příjemné prožití všech svátků vánoč-
ních.

V Kozmicích se vánoční strom letos 
rozsvítil až druhou adventní neděli
4. prosince. Příjemnou sváteční nála-
du navodil pěvecký sbor z Radenína, 
jehož pásmo koled a vánočních písní 
sledovalo asi okolo 50 místních i přes-
polních. K ochutnání byly různé slad-
kosti, chlebíčky či jednohubky, přihlí-
žející zahřál punč, svařené víno a děti 

teplý čaj. Poté se v klubovně hasičů
sešla většina návštěvníků na přátelském
posezení s účinkujícími. Organizace 
se ujali hasiči a vše klapalo ke spoko-
jenosti. Děkujeme za hezké vystoupe-
ní a přejeme všem šťastné a spokojené 
Vánoce.

Luboš Sedláček

Letos se tato tradiční akce již nenesla v duchu různých omezení jako v předešlých letech.
Proto také byla účast na akcích hojná a lidé si rádi
poslechli koledy nebo jen pohovořili s přáteli a sousedy. 
Tady jsou postřehy místních z jednotlivých osad

Zuzana Pošvářová

Za SDH Věra Kuberová

Za FBT Hana Krchová
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Hlas zvonu patří neodmyslitelně k české krajině. 
Ozývá se téměř z každé vesničky. V minulosti byly 
zvony prostředkem k varování či upozornění obyvatel-
stva a zvoničky byly zřizovány v rámci protipožárních 
vrchnostenských nařízení ve druhé polovině 18. století 
víceméně povinně. To se už od počátku pojilo také se 
zbožnou mentalitou venkova. Dnes má řada obcí auto-
matické zvonění v poledne či navečer, jako obecné vní-
mání času. Zvony v kostelích byly ale vždy něčím vý-
jimečné – jednak byly velké a daleko slyšitelné a zpra-
vidla také výrazně zdobené a byly především symbo-
lem duchovním. A bohužel také byly předmětem rek-
vírování pro válečné účely. Na Radenínsku jsou dva 
kostely a níže jsou některé zajímavosti o zvonech, které 
jsou v nich instalovány.

Hrobský kostel Nanebevzetí Panny Marie
– je připomínán jako farní už roku 1358. Koncem 16.
a pak v 17. století dvakrát vyhořel. Teprve až roku 1724 
byla v průčelí kostela přistavěna čtvercová věž, ve které 
jsou ve třetím zvonicovém patře zavěšeny dnes 2 zvony. 

Ze souboru zvonů, který byl ulit v roce 1924, dnes ale
zbyl pouze jeden, zbytek byl rekvírován ve 2. světové 
válce. Tento zbylý velký zvon má hlavní tón g2, průměr 
53 cm, hmotnost asi 105 kg a ulil ho r. 1924 Rudolf Perner
v Českých Budějovicích. Na jeho plášti jsou reliéfy kní-
žete sv. Václava a sv. Jana Nepomuckého.

Dále je zde v českém jazyce nápis: 

KE CTI A SLÁVĚ BOŽÍ VĚNOVALA
OSADA HROBECKÁ ROKU 1924.

Současný druhý, zvon pochází z roku 1567 a nese 
erb Petra Voka z Rožmberka (žil v letech 1539-1611). 
Tento menší zvon má hlavní tón a2, průměr 49,5 cm, 
hmotnost asi 85 kg a ulil ho neznámý jihočeský kovo-
litec. Zajímavé je, že ale ves Hroby v 15. století patřila 
Hrobským ze Sedlce, a po nich do 17. století vlastnili 
Hroby Smrčkovi z Mnichu. Rožmberkům tedy Hroby ne-
patřily. Do věže byl proto zřejmě přenesen dodatečně
z nějaké jiné lokality, která náležela k rožmberskému 
panství. Rožmberský erb na jeho plášti je gotický půle-
ný štítek, v jehož horním poli je rožmberská růže, v dol-
ním poli pak tři pruhy pošikem a vedle něj iniciály P a V,
  které jsou právě vykládány jako Petr Vok z Rožmberka.

Letos se již na tradiční druhý ročník lampionového 
průvodu v Nuzbelích za přispění FITNESS BIKERS 
TEAMU sešlo neskutečně mnoho dobrých lidí.
28. října jsme se sešli s překrásnými lampiony u kul-
turního domu a vyrazili osvětlenou cestou přes ves. 
Cestou nás čekalo malé občerstvení v podobě výbor-
ných palačinek se šlehačkou. 
Na závěr si děti našly malé dárečky. Večer jsme spo-
lečně zakončili v kulturním domě.

Z historie

Jan Fišer

Zajímavosti o zvonech v Hrobském a Radenínském kostele
Radenínský kostel sv. Markéty
– je připomínán roku 1369 jako farní. Upravován byl ve 
druhé pol. 16. století a z této doby pochází zaklenutí 
gotického presbytáře. Hranolová věž, zakončená cibu-
lovou bání s lucernou, přiléhá k severní straně lodi kos-
tela. V jejím zvonicovém patře je historická dubová zvo-
nová stolice pro dva zvony. Do roku 1917 zde byla dvo-
jice zvonů ulitých roku 1610, ale 25. 10. 1917 byl větší
z těchto zvonů (zvon Sv. Karel) rekvírován pro účely
1. světové války. Těsně před druhou světovou válkou 
byl nahrazen nově ulitým zvonem, který byl zasvěcen 
sv. Václavu, ale i tento byl v dubnu 1942 rekvírován pro 
válečné účely. Takže zde zůstal pouze menší z původ-
ních zvonů.
Tento zvon má hlavní tón gis1, průměr 96 cm, hmot-
nost asi 550 kg a ulil ho roku 1610 jihlavský zvonař 
Lukáš Gleixner.

Na zvonu je obsáhlý nápis: 

LÉTA OD NAROZENÍ SYNA BOŽÍHO 1610 
TENTO ZVON DALI JSOU PRO ČEST
A CHVÁLU PÁNA BOHA A VĚČNOU 

PAMÁTKU NA SVŮJ VLASTNÍ NÁKLAD 
SLÍTI UROZENÝ A STATEČNÝ RYTÍŘ PAN 
JIŘÍK HOMUT Z HARASOVA, HEJTMAN 

KRAJE BYCHYŇSKÉHO A NEJVYŠŠÍ 
BERNÍK KRÁLOVSTVÍ ČESKÉHO,
S UROZENOU PANÍ ALŽBĚTOU Z 

CIMBURKU A Z TOVAČOVA, MANŽELKOU 
SVOU, K KOSTELU RADENSKÉMU 

ZALOŽENÍ SVATÉ MARKYTY.
Na plášti zvonu jsou odlity i erby obou dárců – Jiřího 

Homuta z Harasova a jeho manželky Alžběty, rozené z 
Cimburku a Tovačova. Erby jsou umístěny ve vavříno-
vých věncích. Na protější straně zvonu je reliéf Kalvárie 
s ukřižovaným Ježíšem, Pannou Marií a sv. Janem Evan-
gelistou. Na zvonu je také oceňováno, že stále ještě zů-
vá pouze na ruční zvonění.

LAMPIONOVÝ PRŮVOD

Za FBT Jana Křivánková

Podklady pro článek laskavě poskytl pan Jan Kopřiva z Českého
rozhlasu (hlas zvonů byl vysílán v jihočeském vysílání České-
ho rozhlasu v týdnu 13. – 19. 9. 2021 - Radenínský zvon, resp. 
17. – 23. 1. 2022 - Hrobské zvony). Historické údaje o zvonech 
pochází od pana Radka Lungy, kampanologa českobudějovické
diecéze a patrně největšího znalce zvonů ve střední Evropě.
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První pozvánka je na vánoční zpívání. Protože se vystoupení
u adventních stromů líbilo, ale ve venkovním prostředí příliš 
nevyniká sborový zpěv, přichystali si členové sboru pod vede-
ním pana Boháče vystoupení na Štěpána, 26. prosince 2022,
od 14 hodin v Radenínském kostele.
Tímto zvou všechny k účasti a věřím, že jejich vystoupení bude 
skutečně stát za to a umocní vánoční náladu všem návštěvníkům. 

Další pozvánka je na sportovní akci. Po Vánocích je dobré
se trochu protáhnout a příznivci fotbalu k tomu budou mít 

příležitost na tradičním Vánočním turnaji v sálové kopané
ve sportovní hale v Chýnově.

Koná se 28. prosince od 9 hodin,
a pokud nemáte chuť si zahrát, přijďte fandit.

Poslední akcí je už také
tradiční Silvestrovský fotbálek,

nesený v duchu „Sparta versus Slávie“
na hřišti v zámecké zahradě v Radeníně.

Začátek je na Silvestra ve 13:30 hodin. 

V neděli 20. listopadu se u rozhled-
ny Hýlačka na Větrovech uskutečnil 
charitativní Běh Stříbrnou stezkou. 
Jedenáctý ročník přilákal na start
103 závodníků, mezi kterými ne-
chyběli ani „Radejňáci“, kteří přijeli 
podpořit tuhle skvělou akci. Pro zá-
vodníky byly připraveny dvě hlavní 
trasy - 6750 m a 4250 m. Akci pořá-
dal SK Větrovy ve spolupráci s Na-
dačním fondem P3tule, který založili 
naši kamarádi Šárka a Petr Musilovi 

z Tábora. Letos v červnu ztratili 
Musilovi svého 14 letého syna Péťu, 
který dva a půl roku předtím onemoc-
něl Ewingovým sarkomem, a proto 
se rozhodli pomáhat dětem, které
také zasáhlo onkologické onemoc-
nění. Vybralo se přes 50 tisíc korun 
z veřejné sbírky na portálu Donio
pro nadaci Pink Bubble na počítač
pro nemocného Marka ze Šumavy
a dalších téměř 50 tisíc korun pro 
nadaci P3tule.

Radenínští atleti na Větrovech

Luboš Sedláček

V Lažanech v kapličce je opět naistalována výstava 
betlémů, můžete ji navštívit v rámci svých procházek 
s dětmi či jen pro potěšení nebo inspiraci.

Pozvánky na akce
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